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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 4/2011 konaného dne 4. dubna 2011 

 
 
 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 7. Křivánek Roman 

2. Hájek Otto 8. Kučera Jiří 

3. Kovanda Bohumil 9. Brož Ladislav 

4. Máca Stanislav 10. Bičík Lukáš 

5. Chroust Zdeněk 11. Pech Miroslav (tajemník) 

6. Fischerová Jana (místopředsedkyně)  

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Karas Jan 

 

Hosté: 

1. Kružíková Marie (členka Rady kraje 
Vysočina) 2. Vlachová Alena (OŠMS) 

 
 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Informace o přijímacím řízení; 

5. Informace o Metodice rozpisu přímých nákladů na vzdělávání pro školy a školská zařízení 

kraje Vysočina na rok 2011; 

6. Zpráva o výsledcích hodnocení práce ředitelů škol a školských zařízení; 

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 

 

 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
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2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu. Takto navržený program byl 9 hlasy schválen. 
 
 

3. Informace o bodech projednaných v rad ě kraje 
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 09. 03. 2011 do 04. 04. 2011: 
 
RK č. 10/2011 

• Výstup z periodického hodnocení výkonu funkce ředitelů škol a školských zařízení 
zřizovaných krajem Vysočina - návrh na provedení rozpočtového opatření v rámci kapitoly 
Školství, mládeže a sportu 

• Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - 
Podpora učebních oborů 

 
RK č. 11/2011 

• Návrh na poskytnutí dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek základních 
uměleckých škol - návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže 
a sportu 

 
 
Během jednání se dostavil člen výboru Zdeněk Chroust. 
 
 
Ladislav Brož vznesl dotaz na projekt „Bezpečné branky“. Miroslav Pech odpověděl, že se jedná 
o dar. Finanční prostředky budou převedeny na speciální účet Krajského fotbalového svazu 
Vysočina. Jedná se o dohodu mezi Asociací krajů České republiky a Českomoravským fotbalovým 
svazem. Ladislav Brož dále vznesl dotaz, zda kluby budou muset samy podat žádost o tento dar. 
Miroslav Pech odpověděl, že kluby musí požádat Krajský fotbalový svaz Vysočina. Otto Hájek 
vznesl dotaz, zda byla kladena nějaká podmínka na výrobce branek. Miroslav Pech odpověděl, 
že zástupci kraje přislíbili pomoc s řešením v případě, že se zástupcům fotbalu podaří najít 
vhodného výrobce funkční bezpečné branky na území kraje Vysočina s cenou, která by umožnila 
vybavit většinu oddílů a klubů na území kraje. Podařilo se najít vhodného výrobce branek z kraje, 
kterým se stal na základě výběrového řízení Jaspol s. r. o. z Ledče nad Sázavou. Miroslav Pech 
pohovořil o bodu z RK č. 10/2011 - Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole 
Školství, mládeže a sportu - Podpora učebních oborů. Za I. pololetí školního roku 2010/2011 
je celková částka přiznaných motivačních stipendií 527 000 Kč. Na základě schváleného rozpočtu 
a Pravidel Rady kraje Vysočina obdržel OŠMS 356 žádostí žáků středních škol o poskytnutí 
motivačních stipendií. Podmínky pro přidělení motivačního stipendia splnilo 191 žáků. 
Celkem 25 žáků splnilo prospěchové stipendium. Nejvíce zájemců o stipendia jsou ze Střední 
školy stavební Jihlava - 42 žáků z oboru instalatér, 27 žáků z oboru elektrikář, 30 žáků z oboru 
elektrikář – silnoproud a 25 žáků z oboru zedník. Dagmar Hromádková vznesla dotaz, 
zda se do budoucna uvažuje o výměně či doplnění oborů, které budou podpořeny stipendii. 
Miroslav Pech odpověděl, že Pravidla se tímto zabývají. 
 
 
Usnesení 16/04/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Informace o p řijímacím řízení 
Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Celkový počet přihlášek na střední školy v kraji 
Vysočina je nižší o cca 500. Největší pokles nastal u odborných maturitních oborů (skupina M) 
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o cca 650, lyceí o cca 200 a nástaveb (maturita pro vyučené) o cca 250. V dalších skupinách 
nastal mírný nárůst osmiletá gymnázia (cca 70), čtyřletá gymnázia (cca 60), učební obory 
(cca 100), učební obory s maturitou (cca 200). Demografická projekce patnáctiletých – oproti 
loňsku snížení o cca 500. Na základě doporučení zřizovatele konat u maturitních oborů přijímací 
zkoušky nerespektovaly v současné době 3 střední školy – Gymnázium, Střední odborná škola 
a Vyšší odborná škola Ledeč nad Sázavou, Střední škola stavební Jihlava, Vyšší odborná škola 
a Obchodní akademie Chotěboř. 
 
 
Usnesení 17/04/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o přijímacím řízení. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

5. Informace o Metodice rozpisu p římých náklad ů na vzdělávání pro školy a školská 
zařízení kraje Vyso čina na rok 2011 

Alena Vlachová okomentovala podkladový materiál. Změny v roce 2011, které ovlivňují rozpis 
rozpočtu. 

1. Objem prostředků kapitoly Školství ve schváleném státním rozpočtu pro rok 2011 oproti 
schválenému státnímu rozpočtu 2010, tj. dopady do výše a struktury republikových 
normativů: 

a) snížení objemu mzdových prostředků pro nepedagogické pracovníky o 10% 
b) snížení ostatních běžných výdajů o 10% 
c) snížení přídělu do FKSP z 2% na 1% 
d) navýšení mzdových prostředků u pedagogických pracovníků o cca 2,1 mld. Kč 
e) stanovení nového závazného průřezového ukazatele „Výdaje na krytí mzdových 
nákladů pedagogických pracovníků regionálního školství 

2. Změna výkonů rozhodných pro stanovení rozpočtu přímých výdajů na vzdělávání 
prostřednictvím republikových normativů ve školním roce 2010/11 v kraji Vysočina 

3. Nařízení vlády č. 381/2010 Sb., kterým se mění nařízení vlády č. 564/2006 Sb., o platových 
poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů 

Od 1. 1. 2011 platí pro pedagogické pracovníky 2 nové tarifní tabulky, zvlášť pro pedagogy 
s VŠ vzděláním a odbornou kvalifikací (vyšší tarify) a zvlášť pro ostatní pedagogy. Na krytí 
zvýšených tarifů pedagogů s VŠ vzděláním a odbornou kvalifikací byl vyhlášen zvláštní rozvojový 
program - dle aktuálního stavu ve školách se v kraji jedná o částku cca 72 mil. mzdových 
prostředků + příslušné odvody – tyto finanční prostředky tedy školy dostanou navíc k rozpočtu 
přímých výdajů. Došlo ke snížení ONIV přímých. V roce 2007 činily 81 629 tis. Kč. 
 
 
Během jednání odešel člen výboru Roman Křivánek. 
 
 
Stanislav Máca vznesl dotaz, zda se provádí porovnávání normativů mezi kraji. Alena Vlachová 
odpověděla, že MŠMT toto srovnání provádí. Každý kraj má jiné podmínky a jinou průměrnou 
mzdu. Miroslav Pech doplnil, že se do budoucna uvažuje o jednotném republikovém normativu na 
jednotlivé obory. 
 
 
Usnesení 18/04/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o Metodice rozpisu přímých nákladů na vzdělávání pro školy a školská zařízení kraje 
Vysočina na rok 2011. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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6. Zpráva o výsledcích hodnocení práce ředitel ů škol a školských za řízení 
Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Hodnocení výkonu funkce ředitelů proběhlo 
celkem u 25 ředitelů. Jednalo se o již druhé kolo hodnocení, kdy v minulém roce byla hodnocena 
skupina (celkem 20 organizací). Letos bylo z 25 hodnocených 1 pozván na základě doporučení 
hodnotící komise z roku 2010, 22 bez návrhu opatření, z toho 8 bylo oceněno mimořádnou 
odměnou ve výši 10 tis. Kč, 3 s návrhem opatření, z toho 1 pozván v roce 2012 k dalšímu 
hodnocení. Jedním ze zjištění napříč organizacemi je konstatování, že organizace se potýkají 
s problémem nastavení systému vnitřní evaluace a další práce s nástroji sebehodnocení. 
 
 
Z jednání odešel člen výboru Jiří Kučera. 
 
 
Usnesení 19/04/2011/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
zprávu o výsledcích hodnocení práce ředitelů škol a školských zařízení. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

7. Diskuze a r ůzné 
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
č. 5/2011 proběhne společně s Radou pro rozvoj lidských zdrojů kraje Vysočina v pond ělí 
2. května 2011 ve 15:00 hod. v sídle Krajského ú řadu kraje Vyso čina, Žižkova 57, Jihlava. 
 
 

8. Závěr 
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 6. března 2011. 


